
Bestyrelsesmøde Cyklistforbundet, Vestegnens afdeling - mandag 18. 
september 2023 – Referat RETTET 

KL: 19.00-21.00 Sted:  Miljø og Energicenteret, Høje Taastrup Blvd. 54, 2630 Taastrup 

Tilstede; Arne, Christina, Christina, Mogens, Knud Anker 

Afbud: Annelise, Natasha 

Valg af referent og ordstyrer: 

Knud A. referent, Christina S. dirigent 
  

Bordet rundt fra kommuner 

4.1 Ishøj 
Køgevej ved golfbanerne– er udbedret delvist, men mangler den anden side som stadig har cykelsti 
med buler af rødder. Arne forfølger sagen. 
Taastrup-Valby vej, ønske om cykelstien. Christina skriver direkte til den ansvarlige og rykker for 
svar fra sidste år. 
  
4.2 Vallensbæk 
Cykel i forbindelse med „åbent fællesskab“ arrangeret af kommunen. Medlem af Miljø-udvalget 
cyklede forrest og fokuserede på bæredygtighed. 5 deltagere. Regning efter vi har modtaget 500 kr. 
fra kommunen. 
Agendarådet: Mogens har efterspurgt cykelhandlingsplan. Forvaltning fortalte om alt det de gør for 
cyklister (Mogens sender ud efter referat). 
Drøftelse om fællessti (2 m som minimum) HVOR? der er meget befærdet i nybyggeri. Mod 
lovgivning at det er så smalt, men der er ikke noget at gøre. 
Borgmester er meget positiv og ønsker gode cykelforhold i kommunen. Og synes bla. at man bør 
cykle til sport o.l. 
  
4.3 Glostrup 
Pokal afleveres til Christinas arbejde. Hun sørger så for at Mogens S. får dem til indgravering. 
Annelise går til Agendarådsmøde i november. 
Annelise følger op på ABC-kampagne. 
  
4.4 Albertslund 
Anna-Signe Rasmussen er ansat Trafik og Natur (vej og park-afd.) har ansvar for ABC-kampagne. 
Hun har sørget for indkaldelse af borgmester og den 9. november pokal uddeles. 
  
4.5 H-Taastrup 
Arne har skrevet til Lars Koch. Torstorp: hvorfor må man ikke cykle hvor busserne kører? 
Rundkørsel ved Handicap-center er udbedret. Beringsgade til handicapcenter ikke i orden. Arne 
følger op. Dobbeltrettet cykelsti ved Høje Taastrup Boulevard på vej. 
Skiltning i Torstorp er mangelfuld. Bør være OK at cykle sammen med fodgængere. Christina V. 
kontakter Grundejerforeningen. 
Pokal uddeles den 27.10. kl. 9.30-10.00 på vinderskolen og borgmester er inviteret. Hvis 
vinderskolen er for langt væk fra Rådhuset, vil pokalen uddeles på Rådhuset. 



Christina S og Knud A. har holdt møde med Louise fra klimasekretariat og Maiken (byudvikling) fra 
HTK kommune. Flg. Lovede Louise efterfølgende: 

 Jeg rækker ud til Albertslund Kommune (Anna Signe Rasmussen), og bliver klogere på deres 
erfaringer 

 Jeg klør på ift udlån af elcykler, evt kontakte DSV om sponsorering 
 Tjek op på Odense kommune, deres indsats og indhentning af data 
 Fokus på indføring af trafikansvarlig på alle skoler i kommunen 

o Er en konsulent der opsøger og er opfølgende en mulighed? 
 Dykke ned i mulighederne for at arbejde mere med børnehaverne 
 Arbejde på opførelse af ”Gi et praj” på hjemmeside eller app, og hvordan det kan kommunikeres ud 

til borgerne 
 Samarbejde med Kristina (og Lars) i driftsbyen 
 Store cykeldag – mere involvering fra kommunens side 
 Jeg tjekker op på vores aftale med Nabogo 

  
Christina V har også haft møde med Louise fra Klimasekretariat. Hun har opfordret kommunen om  
spørgsmål til skoler vedr. skoletrafikvaner. Hun har frembragt ideen om et hold cykelvenner på skolerne, så 
lærere kan få hjælp når de er på klassetur. 
  
Christina S: har kontaktet Lars Koch om stort hul før tunnel på Enghavestien på vej til Albertslund og mosen. 
Vandspejl er højt har Lars Koch svaret, og de har forsøgt at pumpe vandet væk. Han siger det er svært at 
lappe hullet. Christina kan skrive til Nicky cc.  
Agendarådstur: kontakt med Aliihsan (DN) om samarbejde om cykeltur med grupper af børn i naturen, som 
han i forvejen har. Passagen ved krydset over Roskildevej til Gregersensvej gør det svært og har stoppet for 
cyklende børne deltagere hen til Økobasen ved Hakkemosen. 
Det samme gælder den manglende cykelsti til Sengeløse grusgrav, som dog forventes at være på vej når 
fjernvarmen skal anlægges. Christina nævner for Arne Schøller fra kommunen at Maraton-skiltene bør have 
QR-koder, da stort set ingen uden fra kommunen kender disse ruteskilte. 
  
Christina S har forsøgt at få svar fra Emil Viskum fra MEC vedr. kommunernes skoletrafik-test 2022 (den 
årlige måling af skoler og kommunernes arbejde med trafikundervisning) og det opfølgende arbejde med 
trafikpolitik og besøg på de dårligste skoler. Han har svaret at han afventer 2023 testen (sendt juni 2023 til 
alle skoler, men resultat er først i uge 44-46).   Christina opfordrer til at læse om Trafiktest og kopier et 
papir eksemplar til Arne.  Se https://sikkertrafik.dk/trafiktest/ . 
I materialet er Fredensborg i spidsen– Christina undersøger, hvad de gør specielt for at ligge så højt. 
  

Parking Day den 15.9. gik fint. Blev suppleret med 75 spørgsmål til bilister. Tidligere udsendt. I løbet af 
oktober indkaldes til evaluering sammen med dem i København der også havde Parking Day. 

Cykelpumpen som Christina V har fået opsat ved bestyrelseslokalet i Nørreby fungerer fint. 

Borgerskolen. Cykelsti ujævn efter reparation. Christina V. henvendt til HTK. Nu udbedret. 

Christina V har sørget for at 14 lånecykler er blevet ordnet af PJ-cykler og gives til Borgerskolen. Ligger i 
Inspirationsskole projektet.  Hun har fået en aftale med PJ om servicecheck af cykler med 20% rabat for 
forældre/børn. Hun har tilbudt at deltage på personalemøde på Borgerskolen. 

Skt. Paul skole har haft aftalt at Christina V deltog ved personalemøde og har fortalt om 
Inspirationsskoleprojektet. Lignende aftale på Borgerskolen er endnu ikke lykkedes. 



Der har været Cykelhjelmskampagne på de 3 skoler inden ABC-kampagnen (sponseret Bio fribillet, Burger 
king-gavekort som præmier) 

Spørgeskema udsendt til de 3 skoler – ikke noget godt resultat. 

Konkurrence til at cykle i skoletiden er til den 13.10.  (Arne, Knud A. og Christina vil godt være 
cykelvenner/turhjælper) 

Diverse foranstaltninger ved Realskolens er sat i stand (fodgængerovergang med lys, fuld optrukket linier, 
p-forbud i kiss and ride.). Positive tilbagemeldinger fra forældre og børn. Christina V vil skrive til byrådet og 
fortælle at det virker godt. 

Alle Børn Cykler 

Medaljer uddelt til hver kommune undtagen Glostrup. Kampagnen er nu slut. Status kan ses 
her https://www.alleboerncykler.dk/ . Christina S laver statistik den 6.oktober. 

Mogens E sørger for at Mogens får pokalerne til indgravering når vinderne foreligger. Vindere 
offentliggøres den 6. oktober.  

Nyt fra/orientering fra Hovedbestyrelsen. 

Hvis vi skal vide hvad der sker i HB så skal vi pt. selv ind og se bestyrelsesreferater på hjemmesiden. 
Kommunernes Skoletrafik-test ønskes som punkt på landsmødet i Fredericia den 28.10. Christina og 
Natasha deltager. 

Nyt om Cykelture /hjemmesiden/facebookside/ 

Vi lægger selv på Facebooksiden når der er noget interessant. Christina S sørger for at Hanne Ø får de 
godkendte referater. 

Evt. 

26.9. cykelkonference på Christiansborg: Christina V deltager (Kenneth skoleleder deltager også) 

 Næste møde 

6. november kl. 19 i MEC.  

 


